
1 

 

PROTOKÓŁ Nr XXIX/2017 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 28 lipca 2017 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 800, zakończono o godz. 825. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy Manowo. 
 

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 

1. Sekretarz Gminy  -     Irena Oleksy 
2. Skarbnik gminy                      -     Magdalena Szymańska 

3. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

 
Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XXIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność Sesji zwołanej na wniosek p. Wójta z dnia 21 lipca 2017 roku. Na stan 15, 
obecnych było 14 radnych. 
 

Nieobecności: 

• Radna Sylwia Krępeć  

 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad  

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy wystąpiła z wnioskiem o wniesienie do porządku obrad dwóch 
projektów uchwał w sprawie: 

a) uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania osobom prawnym, 
wspólnotom mieszkaniowym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 
Manowo na budowę wiat śmietnikowych. Tę uchwałę przyjmowaliśmy w czerwcu, ale projekt 

tej uchwały nie został przedstawiony do zaopiniowania przez Ministerstwo Rolnictwa w 
sprawie pomocy publicznej. Po otrzymaniu opinii projekt tej uchwały zostanie skierowany 

pod obrady na najbliższej sesji. 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania przez Gminę 
Manowo dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
Liczba dzieci w ognisku przedszkolnym w Manowie zmalała do 11 i Towarzystwo Przyjaciół 

Dzieci oświadczyło, że zamyka tę placówkę. Proponujemy podwyższyć dotację. Możemy się 
zastanowić, czy chcemy to przedszkole od przyszłego roku, ale rodzice muszą o tym wiedzieć 
już w lutym.  

 
 

W związku z brakiem innych propozycji zmian i brakiem uwag Jan Prus – Przewodniczący Rady 
poinformował, że będziemy obradowali według porządku obrad uzupełnionego o wnioskowane 
projekty uchwał. 

 
 

Porządek obrad 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych przez Gminę Manowo oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 
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b) uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania osobom prawnym, 

wspólnotom mieszkaniowym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 
Manowo na budowę wiat śmietnikowych, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania przez Gminę 

Manowo dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie. 
 

 
 

Ad. 2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych przez Gminę Manowo 
oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: tę uchwałę podejmujemy już trzeci raz. Zmienił się tylko termin 

wykupu obligacji - do końca roku. 
 
Magdalena Szymańska  - Skarbnik gminy: wnioskuję o przesunięcie terminu wykupu do końca 2017 

roku. Myślę, że emisja obligacji nastąpi w sierpniu. Jest okres urlopowy, a wniosek o emisję obligacji 
musi przejść przez kilka komórek.  

 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? 
Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 

 
Uchwała otrzymała Nr XXIX/229/2017, przyjęta została jednogłośnie. 

Na stan 15 radnych, podczas głosowania obecnych było 14 radnych. 
  

 

 

b) uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania osobom prawnym, wspólnotom 
mieszkaniowym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Manowo na budowę wiat 
śmietnikowych 

 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: przed chwilą p. Irena Oleksy wyjaśniła o co chodzi. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? 

 
Radny Tomasz Padykuła: żadna dotacja jeszcze nie została udzielona? 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: nie 
 

Radny Stanisław Turowski: pierwszy raz spotyka nas taka sytuacja? 
 

Irena Oleksy - sekretarz gminy: pierwszy raz dajemy dotacje dla spółdzielni 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? 

Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 

Uchwała otrzymała Nr XXIX/230/2017, przyjęta została jednogłośnie. 
Na stan 15 radnych, podczas głosowania obecnych było 14 radnych. 

  

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania przez Gminę Manowo 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
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Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? 
 
Radny Leszek Kondrat: czy w tym przedszkolu również obowiązuje próg 3 lata? 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: dziecko do przedszkola może pójść od 2,5 roku życia, jeżeli jest 
samodzielne.  

 
Radny Leszek Kondrat: czy można rozmawiać z przedszkolem o przyjęciu dziecka w wieku 2 lat i 3 

miesięcy? 
 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: można rozmawiać, ale na to dziecko nie przyznamy dotacji. 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: my dotujemy dzieci przedszkolne, czyli od 2,5 roku 

 
Radny Leszek Kondrat: ile jest darmowych godzin pobytu w przedszkolu? 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: pierwszych darmowych jest 5 godzin. Rodzice płacą po 140 zł i w tym 
mają też posiłek. 

 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: przedszkole w Manowie jest czynne od 8.00 do godz. 13.00 

 
Radny Mirosław Pawlak: TPD powiedziało, że zamykają oddział przedszkolny, bo im się to nie 
opłaca. Jak im podniesiemy dotację, to będą nadal prowadzić przedszkole? 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: tak 

 
Radny Mirosław Pawlak: to jest szantaż 
 

Irena Oleksy - sekretarz gminy: tak, ale kiedyś było 16-17 dzieci w przedszkolu i otrzymywali 40% 
(268,80 na dziecko). Podstawą do naliczenia dotacji są koszty utrzymania dzieci w naszych 

przedszkolach. 268,80 zł x 11 dzieci tj. 2.957 zł miesięcznie, a koszty utrzymania nauczyciela i 
pomocy to 4500 zł. Moglibyśmy te dzieci skierować do Rosnowa, ale ciężko będzie rodzicom 
dowozić tam dzieci. Rodzice umieszczą dzieci w przedszkolach w Koszalinie i będziemy musieli 

ponosić koszty utrzymania tych dzieci i przekazywać pieniądze do Koszalina. Zabezpieczyliśmy się w 
ten sposób, że gdy liczba dzieci wzrośnie do ok. 15 to dotacja wyniesie 50%, a nie 70%. Jest celowe, 

żeby to przedszkole na chwilę obecną funkcjonowało. Jest dobrze wyposażone, wymogi sanepidu 
zostały przez TPD spełnione, dlatego zwracamy się z prośbą o przyjęcie tej uchwały. 

 
Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty: staraliśmy się zabezpieczyć finanse gminy – dlatego jest 
zapis, że przy zwiększającej się liczbie dzieci dotacja zostanie obniżona. Mamy nadzieję, że 

Wojewoda nam tego nie uchyli. 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? 
Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 

 
Uchwała otrzymała Nr XXIX/231/2017, przyjęta została jednogłośnie. 
Na stan 15 radnych, podczas głosowania obecnych było 14 radnych. 

 
 
 

Ad. 3. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Radny Leszek Kondrat: 

� Studzienka deszczowa koło starej szkoły wymaga naprawy – może się zapaść. 
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� 30 m drogi w Boninie (dojazd do 7 garaży) trzeba chociaż wyrównać, bo nie da się przejść i 

dojechać. 
� Czy można zrobić zlecenie dla p. Kosyl za remont mieszkania? 

 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: ten Pan musi się zgłosić do urzędu i podpisać umowę. Jeśli chodzi o 
drogę, to p. Łuczkanin wygrał przetarg w Tychowie i musi się wyrobić do końca września, dlatego 

problem jest z równiarką – można to wykonać we wrześniu lub październiku. 
 

Radny Michał Bamburak: kiedy gmina przeniesie plac zabaw spod świetlicy na boisko i wykona 
ogrodzenie boiska?  
 

Irena Oleksy - sekretarz gminy: musi być plac zabaw zaprojektowany w nowym miejscu. Jak będzie 
dokumentacja to przystąpimy do przeniesienia.  

 
Radny Michał Bamburak: koło p. Rusina asfalt zaczyna się łamać. W drodze do lasu są dziury, bo 

padają deszcze. 
 
Irena Oleksy - sekretarz gminy: na wiosnę były zrobione wszystkie drogi. 

 
 

 
Ad. 4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady XXVII Sesji 

Rady Gminy Manowo. 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


